
Zápisnica z pracovného stretnutia riešiteľov projektu VEGA č. 1/0935/13 zo dňa 

11. 11. 2014 

 

Prítomní: podľa priloženej prezenčnej listiny. 

1) prof. Ing. Mária Uramová, PhD., privítala prítomných členov riešiteľského kolektívu a 

v stručnosti predstavila program pracovného stretnutia: úlohy zo stretnutia 17. 9. 2014 a ich 

plnenie, situácia v oblasti financií, hypotézy hlavného výskumu, úprava riešiteľského 

kolektívu na rok 2015.  

2) prof. Ing. Mária Uramová, PhD., spresnila termín konania konferencie na Warminsko - 

Mazurskej univerzite, na ktorej sa zúčastnia i riešitelia projektu VEGA. Predpokladanou 

hlavnou témou bude mobing a konferencia sa bude konať v dňoch 28. 05. - 31. 05. 2015. 

Zároveň prof. Uramová informovala o procese prípravy a vydania recenzovaného zborníka, 

ktorý je výsledkom konferencie uskutočnenej na WMU v máji 2014. Do konca roka 2014 

bude recenzovaný zborník vydaný na CD.  

3) prof. Ing. Mária Uramová, PhD., informovala členov riešiteľského kolektívu o zakúpení 

tlačiarne pre Mgr. Ing. Tuschlovú, notebooku pre prof. Ing. Martu Orviskú, PhD. a zároveň 

informovala o zostávajúcich finančných prostriedkoch, ktoré budú presunuté do 

nasledujúceho obdobia. Na rok 2015 sa presúva tiež nákup notebooku pre Ing. Kaščákovú. 

Riešitelia svoje ďalšie požiadavky o prefinancovanie literatúry, kancelárskej a výpočtovej 

techniky alebo účastí na konferenciách nahlásia prof. Uramovej. V roku 2014 je však možné 

čerpanie prostriedkov už len obmedzene a to do termínov stanovených dekanátom fakulty 

(informácie dostali všetci na svojich pracoviskách) 

4) Ing. Ján Huňady, PhD. informoval o splnení úlohy súvisiacej s vyčistením databázy od 

extrémnych hodnôt (outlierov), ktoré spolu s prof. Orviskou odhalili pri detailnej analýze 

spracovaných elektronických dotazníkov. Návrh na odstránenie týchto dotazníkov z databázy, 

aby neboli údaje pri interpretácii výsledkov skreslené bol riešiteľmi odsúhlasený. V ďalšom 

výskume však bude potrebné precíznejšie formulovať otázky v dotazníku. 

5) Ing. Považanová prezentovala prítomným členom východiská formulovania hypotéz 

prostredníctvom využívania ekonomického pohľadu spojeného so štandardnou 

mikroekonomickou teóriu najmä neoklasickým prístupom. Pri svojej prezentácii zdôraznila 

viacero aspektov, ktoré boli spojené so špecifikami neplatenej práce najmä v zmysle, že cena 

nie je najpodstatnejším faktorom, ktorý vedie resp. nevedie domácnosti k tomu, aby 

substituovali neplatenú prácu využívaním trhových substitútov. Následne vyjadrila názor, že 

by bolo vhodné hlbšie preskúmať uvedené skutočnosti v rámci jednotlivých činností 

neplatenej práce a podrobnejšie sa im venovať a hľadať príčinné súvislosti s ohľadom na 

ďalšie charakteristiky ako napr. príjem, pohlavie, vek a podobne.  

6) V ďalšej časti stretnutia Ing. Kika prezentoval možné budúce východiská pri formulácii 

hypotéz so zreteľom neekonomického pohľadu, čo výrazne rozšírilo kontext a pohľad na 



neplatenú prácu pri porovnaní východísk s Ing. Považanovou. V rámci diskusie 

k odprezentovaným potenciálnym hypotézam vzniklo viacero návrhov, ako spracovávať 

získané výsledky. Ing. Kika navrhuje dvojstupňové triedenie vo vybraných hypotézach, čo 

zabezpečí kvalitatívne lepšiu možnosť spracovania výsledkov a najmä konkretizovania 

niektorých vzťahov medzi sledovanými premennými.  

7) prof. Uramová na základe výsledkov diskusie zhrnula doterajšie postupy ako prínosné  

a navrhla niekoľko podnetov do budúcna, ktoré by mali byť využité pri opätovnom 

dotazníkovom prieskume, ako napr. skúmanie jednotlivca a nie domácnosti, čo by malo 

v konečnom dôsledku napomôcť k niektorým cieľom projektu VEGA, ako je identifikácia 

individuálneho blahobytu jednotlivca. prof. Uramová v nadväznosti na cieľ projektu ešte 

vyjadrila potrebu kvantifikovať objem neplatenej práce iným spôsobom, ako za rok 2011 

napr. generalizovaným prístupom, čo zároveň umožní komparáciou porovnať jej veľkosť 

s rokom 2011 a rovnako sa naplní ďalší cieľ projektu. Ing. Kaščáková, PhD., vyjadrila názor, 

že z dostupných dát z dotazníkov bude tento cieľ splnený a zároveň informovala o pozitívnej 

skutočnosti, že riešený projekt VEGA sa dostal do povedomia pracovníkov Štatistického 

úradu SR, čím sa môže vytvárať priestor pre praktickú aplikáciu získaných dát 

z realizovaného dotazníkového prieskumu.  

8) prof. Uramová v závere stretnutia informovala o zatiaľ nesplnenom záväzku voči 

študentom, ktorí boli zapojení do výskumného projektu, aby získali spätnú väzbu od 

riešiteľov v podobe zistených parciálnych výsledkov. Ponechala na zvážení členov kolektívu, 

či bude uskutočnený seminár pre študentov na konci novembra, alebo začiatkom decembra 

2014, kde by sa v odprezentovali dosiahnuté výsledky. Mgr. Kubišová navrhla, že by 

spracovala základné informácie o projekte a dosiahnutých výsledkoch, ktoré by následne 

mohli byť využité na potenciálnom seminári pre študentov, ale aj pre ich širšiu 

publikovateľnosť (napr. v Spravodajcovi UMB). Ing. Kollárovi bola naďalej zverená úloha 

aktualizovať informácie v Moodle systéme. Zároveň prof. Uramová požiadala Ing. 

Považanovú a Ing. Kiku o poskytnutie elektronickej  prezentácie na stretnutí kolektívu, ako 

pracovného materiálu, ktorý bude riešiteľom dostupný v rámci systému Moodle. prof. 

Uramová v závere dodala, že riešiteľský kolektív sa bude rozširovať od nasledujúceho 

kalendárneho roka o 3 členov (Ing. Kollár I., Ing. Kiaba M., Suchý M.) s čím všetci riešitelia 

súhlasili.  

9) V závere prof. Uramová poďakovala prítomným za účasť a ukončila stretnutie 

riešiteľského kolektívu. 

Zapísal: 

Ing. Ján Kollár 

V Banskej Bystrici dňa 12. 11. 2014 

Zodpovedný riešiteľ projektu: 

Prof. Ing. Mária Uramová, PhD. 


